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La Biblioteca i el Centre Cultural del 
Califòrnia ja tenen l’avantprojecte
El nou equipament serà un pol de dinamització i serveis a les entitats
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UN ESPAI DE DINAMITZACIÓ OBERT A LA CULTURA, LA CIUTADANIA I LES ENTITATS
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Ja hi ha avantprojecte per a l’edifici 
de nova Biblioteca Pública i Centre 
Cultural al solar de l’antic cinema 
Califòrnia. Inicialment es van pre-
sentar un total de vint-i-tres candi-
datures al concurs públic convocat 
per l’Ajuntament. El jurat del con-
curs va seleccionar cinc d’aques-
tes propostes com a finalistes per 
al desenvolupament de possibles 
avantprojectes, un dels quals n’ha 
estat escollit com a guanyador.
El jurat del concurs estava format 
per representants del Col·legi d’Ar-
quitectes de Catalunya, dels Serveis 
de Biblioteques de la Diputació de 
Barcelona i per responsables po-
lítics i tècnics de l’Ajuntament de 
Súria (alcalde, regidora de Cultura, 
secretari municipal, arquitecte mu-
nicipal i tècnic de l’àrea de Cultura).
En la preselecció de les cinc pro-
postes finalistes, el jurat va tenir 
en compte les característiques de 
l’equipament, l’expertesa dels au-
tors o autores, i les idees bàsiques 
de la proposta inicial presentada.
El jurat va escollir l’avantprojecte 
guanyador en una sessió celebrada 
el passat 21 de juny. Es tracta de la 
proposta anomenada ‘Ritmes senti-
mentals’, que recorda el títol d’un 
dels primers llibres del poeta suri-
enc Salvador Perarnau. En l’elecció 

es va tenir en compte la qualitat ar-
quitectònica general, l’adequació a 
l’entorn, les mesures previstes d’es-
talvi energètic, etcètera.
L’autor de l’avantprojecte ‘Ritmes 
sentimentals’ és l’arquitecte Javier 
de las Heras, autor d’equipaments 
culturals, educatius i socials a Ca-
talunya, País Basc i altres comuni-
tats. La fase de redacció del projecte 
executiu ja ha començat a partir de 
les línies definides en l’avantprojec-
te guanyador i de les esmenes pro-
posades pel jurat, d’acord amb les 
previsions del plec de clàusules del 
concurs.
El desembre de 2019, l’equip de go-
vern municipal es va reunir amb 
representants de la Diputació per 
tal de validar la idoneïtat del solar 
del Califòrnia com a lloc adient per 
ubicar l’edifici de la nova Biblioteca 
Pública i el Centre Cultural. Aquell 
mateix mes, l’Ajuntament va enco-
manar al Col·legi d’Arquitectes de 
Catalunya la redacció del plec de 
clàusules del concurs.
La Diputació de Barcelona també va 

participar en l’elaboració del pro-
grama funcional del futur equipa-
ment. D’altra banda, l’Ajuntament 
va encarregar els corresponents 
informes topogràfic, geotècnic i 
d’inundabilitat, necessaris per a la 
convocatòria del concurs.

Referent cultural. L’actual le-
gislació estableix que els municipis 
amb més de 5.000 habitants tenen 
l’obligació d’oferir el servei de bi-
blioteca pública. Per tant, es tracta 
d’un equipament cultural bàsic en 
poblacions amb les dimensions de 
Súria. Segons el plec de clàusules 
del concurs, la nova Biblioteca Pú-
blica i Centre Cultural de Súria vol 
anar més enllà del concepte tradici-
onal de biblioteca, afavorint “l’accés 
democràtic a la cultura i el coneixe-
ment” i “la creació de coneixement 
en el sentit més ampli” a través de 
l’aprenentatge dinàmic, la creativi-
tat i la innovació.
El plec de clàusules exigeix que el 
projecte tingui “la màxima qualitat 
arquitectònica”, ja que es tractarà 

Un jurat format per 
representants tècnics 
i polítics ha escollit 
l’avantprojecte de la 
nova Biblioteca Pública 
i el Centre Cultural en un 
concurs públic convocat 
per l’Ajuntament.

Nou pas endavant per a l’edifici de Biblioteca 
Pública i Centre Cultural al solar del Califòrnia

Imatge interior del nou equipament cultural, segons l’avantprojecte escollit
L’edifici disposaria de sala d’actes, espai d’exposicions i serveis per a les entitats.
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Ens trobem davant un moment certament convuls; la 
guerra d’Ucraïna i l’alta inflació, sobretot en productes 
alimentaris i energia sacsegen i posen a prova la capaci-
tat de resistència de tot el país, i també de Súria.
És precisament ara que, com a alcalde i representant de 
tota la corporació, hem d’intentar ser garants que ningú 
quedi enrere, i aplicar tota la nostra capacitat econòmica, 
legislativa i política en intentar pal·liar els efectes adver-
sos del context internacional.
La responsabilitat que tenim és suficientment important 
com per ser valents i tirar endavant aquelles propos-
tes que col·lectivament creguem interessants per Súria 
i el seu entorn. És per això que els mesos que queden 
d’aquesta legislatura hem de crear nous serveis muni-

cipals que ens ajudin a cohesionar-nos i dignificar-nos 
col·lectivament.
La Guagua en va ser un bon exemple a finals de l’any 
2019; aquesta tardor el Ple de l’Ajuntament de Súria 
dóna llum verda a la creació del servei d’habitatge social 
a Súria, amb 3 habitatges adquirits aquesta legislatura.  
Desitjo de tot cor que el SAIAR i la nova biblioteca mu-
nicipal puguin ser una realitat ben aviat, perquè malgrat 
les discussions polítiques, hi ha un objectiu que ens ha 
d’unir a tots i a totes: una Súria amb millors serveis pú-
blics, de qualitat i a l’abast de tothom.
Us desitjo molta salut a tothom! 

ALBERT COBERÓ I AYMERICH
Alcalde de Súria

Compromís social

EDITORIAL

L’aspiració de dotar 
la Biblioteca Pública 
d’unes instal·lacions 
més grans ja té més 
d’una vintena d’anys
L’any 2000, coincidint amb el 
50è aniversari de la Biblioteca, 
l’Ajuntament i la Diputació van 
publicar un opuscle que acaba-
va fent referència a la necessi-
tat de tenir unes instal·lacions 
més grans, per la saturació que 
ja aleshores tenien les depen-
dències ubicades en un local de 
titularitat privada que encara 
acull el servei. Tres anys des-
prés ja es disposava d’un pri-
mer projecte d’edifici a l’àrea 
de l’històric cinema Califòrnia, 
que havia estat enderrocat per 
aluminosi. El plantejament ac-
tual manté la ubicació en la 
zona d’aquella proposta inicial, 
però amb un programa funcio-
nal diferent per donar resposta 
a les noves funcions de les bi-
blioteques com a centres inte-
grals de dinamització cultural.

d’un equipament de gran projecció 
cultural per al municipi. També es 
demana que el nou equipament si-
gui “un espai obert a la ciutadania” 
i a les noves tendències culturals i 
tecnològiques, disposant de tots els 
sistemes de connectivitat digital.
L’objectiu és que la nova Biblioteca 
esdevingui un “referent cultural” 
que doni protagonisme a les per-
sones, amb espais polivalents que 
siguin “espais de relació de la co-
munitat”. A més de donar servei a 
Súria, el nou equipament també vol 
obrir-se als municipis de l’entorn. 
Segons el programa funcional ela-
borat conjuntament amb els Ser-
veis de Biblioteques de la Diputa-
ció, l’edifici disposarà d’una planta 
baixa i dues plantes superiors, amb 
una superfície total d’uns 1.800 
metres quadrats. A més de les àre-
es destinades al fons bibliogràfic i 
audiovisual, es preveu la inclusió 
d’una àrea polivalent, espais de su-
port i formació, i d’altres dedicats a 
la imatge i la memòria tradicional, i 
al poeta Salvador Perarnau.
Pel que fa al Centre Cultural, dis-
posarà de sala d’actes i espai d’ex-

posicions, sales de reunions i altres 
serveis per a entitats. La sala d’ac-
tes tindrà capacitat per a prop d’un 
centenar de persones i servirà per 
reforçar l’activitat de la Biblioteca 
amb actes de petit format: presenta-
ció de llibres, conferències, recitals 
literaris, petits concerts, etcètera. 
Serà un espai divisible per tal d’afa-
vorir la celebració d’activitats de 
diferent tipologia. El projecte també 
inclourà una cafeteria com a espai 
complementari que doni servei a tot 
l’equipament.

Futura sala polivalent. El so-
lar de l’antic cinema Califòrnia és 
un terreny de propietat municipal, 
ubicat en la cruïlla dels carrers Pius 
Macià i Magí Fàbrega. En el plec 
de clàusules del concurs es preveu 
la creació d’un passeig de vianants 
que enllaçaria amb els terrenys des-
tinats a la futura construcció d’una 
sala polivalent. També es tindrà 
cura del possible valor patrimonial 
de les restes dels antics safareigs 
públics que hi ha a la zona per si 
poden ser objecte d’algun tipus de 
protecció especial.
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L’alcalde Albert Coberó i la regi-
dora de Cultura, Festes i Ense-
nyament, Alba Santamaria, van 
assistir a la celebració del primer 
centenari de l’Escola Francesc 
Macià, a les instal·lacions del cen-
tre. També es va fer una conferèn-
cia sobre el centenari al saló de 
sessions de la Casa de la Vila.

PROJECTES NECESSARIS PER PREPARAR LA SÚRIA DEL FUTUR

L’alcalde Albert Coberó va par-
ticipar el mes de maig en l’acte 
inaugural de la urbanització del 
Rieral del Tordell, realitzada per 
ICL Iberia dins del Pla Director 
Urbanístic (PDU) de la Mineria. 
L’acte va ser presidit per l’alcalde 
de Súria i pel conseller delegat 
d’ICL Iberia, Patricio Chacana.

L’Escola Francesc Macià 
celebra els actes del  
seu primer centenari

L’Ajuntament va presentar a finals 
de juliol una sol·licitud per obtenir 
508.825,98 euros dels fons euro-
peus Next Generation UE per fer 
realitat el Servei d’Atenció Integral 
en l’Àmbit Rural (SAIAR) per a la 
gent gran. El projecte ja comptava 
amb una subvenció confirmada de 
234.812,81 euros de la Diputació de 
Barcelona. L’Ajuntament també ha 
mantingut contactes amb la Dipu-
tació per a l’atorgament d’una altra 
subvenció de 200.000 euros.
Si aquests ajuts són concedits, Súria 
podria disposar d’unes subvenci-
ons totals de 943.638,79 euros per 
impulsar l’equipament, però si el 
projecte no tira endavant es perdri-
en perquè no seria possible desti-
nar-les a altres finalitats.
D’aquesta manera, les subvencions 
cobririen el 65,84% de la inversió 
necessària per posar en marxa el 
SAIAR. L’Ajuntament hi aportaria 
uns fons propis de 489.514,20 euros 
fins arribar a la quantitat prevista 
per a la seva realització, que en total 
és d’1.433.152,99 euros.
El passat 29 de setembre, el Ple 

Muncipal va desestimar per 7 vots 
en contra (ERC, aiS, JxS i regidor 
no adscrit) i 6 vots a favor (PSC i 
GIIS) un dictamen sobre resolució 
d’al·legacions i aprovació definitiva 
del projecte bàsic i d’execució del 
SAIAR. També es va desestimar, 
amb el mateix resultat de votació, 
un altre dictamen per declarar de-
sert el procediment de licitació per 
a l’adjudicació del contracte d’obres 
del projecte executiu del SAIAR al 
carrer Salvador Vancell.
El projecte del SAIAR seria la in-
versió pública més important de la 
història recent de la vila en l’àmbit 
social. Aquest equipament, de titu-
laritat pública, donaria servei a les 
persones grans del municipi que ne-
cessitin suport o acompanyament, 
però que encara tinguin un nivell 
suficient d’autonomia personal.
La sol·licitud dels fons Next Gene-
ration va ser presentada al depar-
tament de Drets Socials de la Ge-
neralitat com a institució gestora 
dels convenis per executar projectes 
socials que s’hagin de finançar amb 
aquests ajuts europeus a Catalunya.

L’Ajuntament presenta una sol·licitud 
de fons europeus per al futur SAIAR

Imatge del projecte del SAIAR, vist des del carrer Sant Antoni Maria Claret
Les subvencions podrien cobrir més de 65% de la inversió necessària per fer-lo reailtat.

Descobriment de la placa inaugural.

Inauguració de la nova 
urbanització del Rieral 
del Tordell, dins del 
PDU de la MIneria

El saló de sessions de la Casa de 
la Vila va acollir el 26 de setembre 
per primera vegada una sessió or-
dinària del Ple del Consell Comar-
cal del Bages. Dos membres de la 
corporació municipal formen part 
del Ple del Consell: Marta Viladés, 
vicepresidenta primera de la ins-
titució, i Miquel Àngel Montañá. 

El Ple del Consell 
Comarcal es reuneix 
a la Casa de la Vila
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Les celebracions recuperen la normalitat 
després de l’aixecament de les restriccions
Les celebracions han anat recupe-
rant la seva normalitat a mesura 
que s’han aixecat les restriccions de 
la pandèmia. És el cas de la Festa 
Major, que enguany ha viscut una 
edició de represa amb un bon nivell 
de participació.
Una de les novetats de la Festa Ma-
jor va ser la celebració d’un acte 
d’inici oficial, que va consistir en 
una trobada d’entitats de 
cultura popular i una cer-
cavila pel centre urbà.
En el transcurs d’aquest 
acte, l’alcalde Albert Cobe-
ró va elogiar el comporta-
ment de la ciutadania en els 
darrers dos anys de pandè-
mia. La regidora de Cultu-
ra, Festes i Ensenyament, 
Alba Santamaria, va fer un 
reconeixement a l’esforç de 

les entitats per reprendre l’activitat, 
després d’una etapa difícil.
Les tradicionals Tocades van tornar  
al davant de la Casa de la Vila. En 
canvi, el castell de focs d’artifici va 
haver de ser suspès per l’activació 
del nivell 2 del Pla Alfa, davant el 
risc d’incendis forestals al Bages.
L’organització de la Festa Major va 
anar a càrrec de l’Ajuntament, a tra-

vés de l’àrea municipal de Festes, i 
de la Comissió Festa Major.
Altres celebracions han estat la Nit 
de Sant Joan i l’Onze de Setembre, 
organitzades per l’Ajuntament, a 
través de l’àrea municipal de Festes, 
i el Tro Gros, amb la col·laboració 
d’altres entitats. Els actes de la Nit 
de Sant Joan van tenir lloc després 
de l’arribada de la Flama del Cani-

gó, portada de nou a Súria 
per esportistes de la vila. 
L’acte central de l’Onze de 
Setembre es va fer al seu 
lloc habitual del turó de 
la Torre. El programa de 
l’Onze de Setembre va co-
mençar amb l’actuació de 
la Companhia  Barrica do 
Maranhao (Brasil) dins de 
les Jornades Internacionals 
Folklòriques de Catalunya.Acte d’inici de la Festa Major, novetat d’enguany.

REPRESA DEL POLS SOCIAL I CULTURAL DESPRÉS DE LA PANDÈMIA

Actuació conjunta de la JazzBand Navàs-Súria i de la Banda John Lennon (Itàlia), durant la Festa Major (dreta)
A l’esquerra, Ball de Cascavells durant la Nit de Sant Joan (imatge superior) i lectura del manifest de l’Onze de Setembre a la Torre.
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MODERNITZACIÓ D’UN EQUIPAMENT BÀSIC PER A LES FAMÍLIES

Diferents parcs infantils del centre 
urbà i dels barris de la vila han es-
tat millorats o totalment renovats 
en els darrers mesos, en una de les 
actuacions destacades de l’actual 
mandat municipal. Aquestes obres 
sumen prop de 280.400 euros, IVA 
inclòs. Es tracta de la inversió més 
important realitzada des de l’Ajun-
tament per a la renovació d’aquests 
equipaments bàsics per al lleure in-
fantil i familiar.
La coordinació d’aquestes actuaci-
ons ha anat a càrrec de l’àrea muni-
cipal d’Urbanisme, amb la implica-
ció de les respectives Associacions 
de Veïns a través dels pressupostos 
participatius de l’Ajuntament. Un 
dels objectius bàsics d’aquesta re-
novació dels parcs infantils ha es-

tat la modernització dels jocs amb 
aparells més moderns i interactius. 
També s’hi han portat a terme inter-
vencions de millora de l’entorn o de 
renovació del ferm dels parcs, amb 
materials tous.
Els parcs infantils que han estat re-
novats o millorats són els de la pla-
ça de Sant Joan i del Parc Municipal 
Macary i Viader, al centre urbà, i 
dels barris de Joncarets (sector dels 
carrers Viladomat i Sorolla), Poble 
Vell (carretera de Sant Salvador), 
Salipota (banda sud del carrer Pom-
peu Fabra) i Santa Maria (darrer 
tram del carrer de les Flors).
Els nous aparells dels parcs infan-
tils intenten donar resposta a les ne-
cessitats lúdiques dels infants en les 
diferents etapes del seu creixement, 

d’acord amb les disponibilitats d’es-
pai de cada ubicació. Els aparells de 
dimensió més gran han estat instal-
lats als parcs infantils de la plaça de 
Sant Joan i del Parc Municipal Ma-
cary i Viader, amb una molt bona 
acceptació per part de les famílies.

Taules de pícnic. A l’entorn dels 
parcs infantils de la plaça de Sant 
Joan, del barri de Joncarets i del 
Poble Vell, hi han estat instal·lades 
taules de pícnic que s’afegeixen a 
les d’altres espais similars que s’han 
habilitat en els darrers anys a dife-
rents barris suriencs. També és pre-
vista la instal·lació d’una tirolina i 
de nous bancs a la zona posterior 
de la plaça de Sant Joan, que també 
ha estat objecte d’obres de millora.

Nous jocs infantils de la plaça de Sant Joan. Nous jocs infantils del Parc Macary i Viader.

Parc infantil de Joncarets. Parc infantil de Santa Maria.Parc infantil de Salipota.

Acaben les obres de millora i renovació dels 
parcs infantils als barris i al centre de la vila

Parc infantil del Poble Vell.
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PROTECCIÓ DE LA SALUT MÉS A PROP DE LA CIUTADANIA

L’Escola Bressol Municipal Petit 
Estel ha estrenat la millora del seu 
pati, després de les obres realitza-
des durant les vacances escolars. 
Aquesta millora ha consistit en la 
instal·lació d’un paviment tou de 
sauló, la retirada del formigó i la 
col·locació d’elements lúdics.

Estrena de la millora del 
pati de l’Escola Bressol 
Municipal Petit Estel

Les obres previstes per a la conso-
lidació de dues façanes del Castell 
i l’obertura d’un nou pas al sobre-
absis de l’Església del Roser van 
començar durant el mes de setem-
bre. L’actuació permetrà millorar 
la conservació i la connectivitat 
d’aquests edificis emblemàtics, a 
més de posar en valor diferents 
elements patrimonials.

L’Ajuntament ha ampliat la xarxa 
de desfibril·ladors externs automà-
tics (DEA) contra accidents cardio-
vasculars, amb la instal·lació de dos 
nous aparells als barris de Salipota 
i Sant Jaume. Actualment, Súria 
compta amb onze DEA fixes instal-
lats a diferents barris i equipaments 
públics de la vila, a més d’un DEA 
mòbil al vehicle de la Policia Local.
La instal·lació dels nous DEA ha 
estat impulsada per l’àrea munici-
pal de Sanitat, amb la col·laboració 
de l’àrea de Via Pública. Els criteris 
que s’han tingut 
en compte per 
decidir la ubica-
ció dels desfibril-
ladors han estat 
la distància i la 
densitat de pobla-
ció. Cada aparell 
inclou instrucci-
ons per al seu ús. 

L’Ajuntament també ha realitzat 
diferents accions formatives sobre 
el funcionament dels DEA. Al web 
municipal s’hi ha inclòs un apartat 
especial sobre la xarxa de desfibril-
ladors (www.suria.cat/desfibrilladors).
La xarxa dels DEA fixes és al centre 
urbà, als barris de Fusteret, Jonca-
rets, Poble Vell, Salipota, Sant Jau-
me i Santa Maria, al Camp Munici-
pal de Futbol, a la Piscina Municipal 
(temporada d’estiu) i al Pavelló Mu-
nicipal d’Esports (resta de l’any).
L’ús d’un DEA incrementa de forma 

molt important les 
possibilitats de 
supervivència de 
les persones afec-
tades per un acci-
dent cardiovascu-
lar com a actuació 
d’urgència abans 
de l’arribada d’ajut 
professional. 

L’Ajuntament amplia la xarxa de DEA 
contra els accidents cardiovasculars

Bastides de les obres al Castell.

Actuació per consolidar 
dues façanes del Castell 
i obrir un nou pas cap    
a l’Església del Roser

Plànol d’ubicació de la xarxa de desfibril·ladors fixes als barris i al centre urbà
L’ús d’un DEA augmenta les possibilitats de supervivència en cas d’accident cardiovascular.

Diferents trams de circulació i es-
tacionament de vehicles han estat 
asfaltats i senyalitzats als barris de 
Joncarets i Santa Maria-Bellavista 
en terrenys de titularitat pública. 
L’actuació ha estat impulsada i 
coordinada per l’àrea municipal 
d’Urbanisme.

Millora d’espais de 
circulació a Joncarets i 
Santa Maria-Bellavista

Un dels nous desfibril·ladors.
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SOLIDARITAT INTERGENERACIONAL PER FOMENTAR LA COHESIÓ

La Diputació de Barcelona i el 
Centre Obert El Brot van oferir 
durant el mes de juny dos tallers 
telemàtics sobre l’assetjament i so-
bre la gestió de la diversitat a casa, 
adreçats a les famílies de la vila. 
Els dos tallers formaven part del 
cicle ‘Eduquem en família’.

La Diputació i el Centre 
Obert El Brot ofereixen 
sessions telemàtiques

Una nova edició de les sessions 
d’exercicis ‘Anem a moure’ns’ per 
a la gent gran es va iniciar el pas-
sat 22 de setembre al Pavelló Mu-
nicipal d’Esports. Es tracta d’una 
iniciativa de l’àrea de Benestar 
Social per reforçar les capacitats 
físiques, de coordinació i comuni-
cacionals de les persones grans a 
través d’exercicis.

Activitat de les sessions.

Nova edició de les 
sessions d’exercicis 
‘Anem a moure’ns’ per  
a les persones grans

L’Ajuntament va reprendre el 
passat setembre els tallers gratu-
ïts per a adults sobre estimulació 
cognitiva, creativitat i dibuix, des-
prés d’una primera edició que va 
tenir lloc entre els mesos d’abril i 
juny. Les sessions tindran lloc fins 
al proper 20 de desembre.

Tallers d’estimulació 
cognitiva, creativitat 
i dibuix per a adults

La Setmana de la Gent Gran va co-
mençar el passat 17 d’octubre amb 
la presentació de la nova etapa del 
Consell Municipal de la Gent Gran. 
En el transcurs de l’acte es va fer pú-
blica la nova composició d’aquest 
organisme de consulta i participa-
ció de les persones grans de la vila.
La regidora de Seguretat Ciutada-
na, Benestar Social, Sanitat i Soli-
daritat, Olga Tena, va expressar la 
seva “satisfacció” per la represa de 
l’activitat del Consell, després del 
parèntesi de la pandèmia. El Con-

sell seguirà treballant pel diàleg en-
tre generacions i per la coordinació 
d’activitats i nous serveis.
La Setmana de la Gent Gran va con-
tinuar amb activitats sobre alimen-
tació saludable, exercici físic i acti-
vitats lúdiques. L’organització ha 
anat a càrrec de l’àrea municipal de 
Benestar Social, amb la participació 
de l’Escola Municipal de Formació 
d’Adults, el CAP Goretti Badia, As-
sociació de Gent Gran, Casal de la 
Dona, Centre Excursionista i Fun-
dació La Caixa.

El Consell Municipal de la Gent Gran 
estrena nova etapa i nova composició

L’acte de renovació del Consell va donar inici a la Setmana de la Gent Gran
La presentació de la nova etapa va tenir lloc al saló de sessions de la Casa de la Vila.

Súria va iniciar l’any 2022 amb una població 
de dret formada per 5.933 persones
Súria va començar l’any 2022 amb 
una població de dret de 5.933 per-
sones, segons les dades del darrer 
Padró Municipal d’Habitants. 
Aquesta xifra representa un petit 
increment de nou persones sobre 
el padró de l’any anterior. Durant 
l’any passat es va registrar un 
increment del nombre de naixe-
ments (+8,33%) i una reducció del 

nombre de defuncions (-3,30%). 
Pel que fa a la distribució per se-
xes, es manté la proporció dels 
darrers anys, amb una majoria de 
dones (51,47%).
Les franges d’edat amb més pre-
sència corresponen als grups de 
persones de 50 a 59 anys (14,69%), 
de 60 a 69 anys (14,30%) i de 40 a 
49 anys (13,32%).
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El Ple Municipal va aprovar el pas-
sat 30 de juny per 12 vots a favor 
(PSC, GIIS, ERC, aiS i JxS) i 1 absten-
ció (regidor no adscrit) el Programa 
d’Educació Ambiental de Súria. En 
aquest document es defineix el pla 
d’actuacions i objectius per a la sen-
sibilització mediambiental a través 
d’iniciatives adreçades a les escoles, 
les famílies, les entitats, les activi-
tats econòmiques i la ciutadania en 
general.
El Programa d’Educació Ambiental 
inclou més d’una trentena d’accions 

sobre les següents temàtiques: bio-
diversitat i entorn natural, energia i 
canvi climàtic, residus, aigua, mobi-
litat i consum responsable.
L’Ajuntament va anunciar la redac-
ció del Programa el passat mes de 
març durant una sessió plenària del 
Consell Municipal de Medi Ambi-
ent. Per a la seva elaboració es va fer 
un procés participatiu a través del 
web d’aquest organisme, en el qual 
també es pot consultar i descarregar 
el Programa (enllaç: www.suria.cat/
conselldemediambient).

El Ple Municipal aprova el Programa 
d’Educació Ambiental de Súria

NOVES EINES PER A LA SENSIBILITZACIÓ MEDIAMBIENTAL

Perspectiva del riu Cardener, vist des de la palanca de la Fàbrica Vella
El Programa d’Educació Ambiental defineix un pla d’actuacions i objectius.

XXXXX

L’Ajuntament demana una subvenció dels 
fons Next Generation per a Cal Ton Bató
L’Ajuntament ha demanat una 
subvenció dels fons Next Genera-
tion per rehabilitar l’edifici de Cal 
Ton Bató, al Poble Vell. El projec-
te preveu ubicar-hi dos habitat-
ges socials i condicionar la planta 
baixa per a activitats comercials 
o culturals, amb l’objectiu de re-
vitalitzar el barri i crear un parc 
públic d’habitatges socials.

La Setmana de l’Energia Sosteni-
ble va acabar el passat 15 d’octu-
bre amb l’escape room ‘Qüestió de 
temps’. El programa d’activitats 
va incloure dos tallers, un punt in-
formatiu i un sorteig de kits d’es-
talvi energètic. També s’hi va di-
fondre el nou material divulgatiu 
de la Closcaneta. L’organització 
va anar a càrrec de l’àrea munici-
pal de Medi Ambient, amb el su-
port de la Diputació i l’Icaen.

L’Ajuntament i la Mancomuni-
tat Intermunicipal del Cardener 
porten a terme revisions periòdi-
ques especials a la via pública per 
identificar l’ADN d’excrements 
canins que no hagin estat recollits. 
Aquestes actuacions són a càrrec 
de l’agent cívic de la Mancomuni-
tat, amb el suport de la Policia Lo-
cal i del servei de neteja viària. Els 
recorreguts es defineixen a partir 
de les problemàtiques detectades.

Revisions especials per 
a la identificació d’ADN 
d’excrements canins

Els contenidors soterrats que eren 
ubicats als carrers Pius Macià i Ig-
nasi Abadal van ser retirats l’estiu 
passat, en compliment de l’actual 
contracte de neteja viària i recolli-
da de residus sòlids urbans. Els 
espais dels dipòsits d’aquests con-
tenidors van ser coberts i deixats 
fora d’ús. Les obres van anar a 
càrrec de la Mancomunitat Inter-
municipal del Cardener, a travès 
de l’empresa adjudicatària.

Els contenidors soterrats 
dels carrers Pius Macià  
i Ignasi Abadal, retirats

Súria celebra una nova 
edició de la Setmana 
de l’Energia Sostenible

Cal Ton Bató és de propietat municipal.
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El Ple Municipal va aprovar el pas-
sat 26 de maig per 11 vots a favor 
(PSC, GIIS, ERC, aiS i JxS) i 1 abs-
tenció (regidor no adscrit), amb 
una absència, la creació del Consell 
Municipal de l’Esport, que s’afegirà 
a altres organismes de participació 
que ja funcionen en altres àmbits.
Entre d’altres objectius, el Consell 
Municipal de l’Esport es proposa 
obrir un espai de debat i estudi so-
bre qüestions relacionades amb la 
pràctica esportiva, estimular la par-
ticipació de les entitats, impulsar 

programes i activitats esportives, i 
elaborar propostes de planificació i 
organització dels serveis esportius.
La regulació i funcionament del 
Consell Municipal de l’Esport serà 
fixada en un reglament regulador. 
La presidència del nou organisme 
correspondrà a l’alcalde/essa o la 
persona en qui delegui. La compo-
sició del Consell es completarà amb 
el/la regidor/a d’Esports, tècnic/a 
municipal d’Esports, representants 
dels grups polítics municipals i de 
les entitats esportives de la vila.

Súria tindrà un Consell Municipal de 
l’Esport com a nou òrgan participatiu

L’avanç del Pla d’Ordenació Urba-
nística Municipal (POUM) va ser 
aprovat el passat 28 de juliol pel 
Ple Municipal, amb 12 vots a favor 
(PSC, GIIS, ERC, aiS i JxS) i 1 abs-
tenció (regidor no adscrit). També 
es va aprovar el document inicial 
estratègic del POUM. 
Abans d’aquesta aprovació per part 
del Ple Municipal, l’Ajuntament va 
portar a terme diferents sessions 

informatives obertes i va obrir un 
període de consultes per a totes les 
persones interessades. També es va 
publicar un tríptic informatiu i al-
tres documents, accessibles a través 
del web www.suria.cat/poum.
El POUM és un document bàsic de 
planejament per al desenvolupa-
ment urbanístic, la preservació d’es-
pais naturals i la previsió d’àrees 
d’equipaments, entre d’altres.

El Ple Municipal aprova sense cap vot en contra 
l’avanç del POUM i el document inicial estratègic

FOMENT DE LA PARTICIPACIÓ EN  L’ÀMBIT ESPORTIU

Imatge dels Kampionats Esportius Nocturns (KEN) en la darrera Festa Major
El nou Consell s’afegirà a altres organismes consultius i de participació en diferents àmbits.

La plaça de Sant Joan va ser l’es-
cenari de diferents activitats lúdi-
ques el passat 30 de maig en motiu 
del Dia Internacional del Joc, en 
una iniciativa de les àrees munici-
pals de Benestar Social i Joventut, 
del Centre Obert El Brot i del Con-
sell Municipal dels Infants.

Súria celebra el Dia 
Internacional del Joc 
amb activitats lúdiques

Centenars d’escolars del Bages 
i del Moianès van participar el 
passat 16 d’octubre en el Cros Es-
colar, que va recuperar l’ambient 
després de tres anys d’absència. 
La prova va tenir lloc al Rieral del 
Tordell, organitzada per l’àrea 
municipal d’Esports, el Consell 
Esportiu del Bages i la participa-
ció dels centres escolars i les AFA.

Imatge d’una cursa del Cros.

El Cros Escolar torna 
amb la participació 
de centenars d’atletes 
del Bages i del Moianès

El Parc Municipal Macary i Viader 
va acollir els dies 22 i 23 d’octubre 
la Festa de la Tardor amb una fira 
de la cervesa local, sopar, concerts 
i un torneig solidari de padèl. 
L’organització va anar a càrrec de 
l’àrea municipal de Joventut, Ca-
sal de Joves i Súria Lluita.

El Parc Municipal 
Macary i Viader acull 
la Festa de la Tardor
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El Consell Municipal dels Infants va 
tancar les activitats del curs 2021-22 
amb una reunió amb l’equip de go-
vern municipal al saló de sessions 
de la Casa de la Vila. La trobada va 
servir per posar en comú les pro-
postes aportades per l’alumnat de 
les escoles de la vila en les bústies 
de suggeriments instal·lades en els 
centres d’ensenyament.
Aquestes bústies van ser una de les 
principals novetats de l’actuació 
del Consell Municipal dels Infants 
al llarg del darrer curs escolar. En 

la reunió va participar-hi l’alcalde 
Albert Coberó i altres membres de 
l’equip de govern.
Les bústies van ser instal·lades a les 
Escoles Francesc Macià, Salipota i 
Fedac. Els responsables municipals 
es van comprometre a estudiar les 
propostes presentades i valorar la 
seva possible implementació.
Aquest passat curs 2021-22 va ser el 
de la represa del Consell Municipal 
dels Infants, després de les dificul-
tats viscudes els cursos anteriors a 
causa de la pandèmia.

El Consell Municipal dels Infants fa 
una reunió amb l’equip de govern

TREBALLANT PER FER POSSIBLE LA VILA DE TOTHOM

Reunió del Consell Municipal dels Infants i la majoria de l’equip de govern 
La trobada va tancar les activitats del curs 2021-22, després de la represa d’activitats.

Nova convocatòria d’ajuts per a empreses 
i professionals autònoms/es de la vila
L’Ajuntament va mantenir oberta 
entre els mesos d’agost i setembre 
la convocatòria d’enguany per 
atorgar ajuts econòmics a em-
preses i professionals autonòms 
i autònomes de la vila. Aquests 
ajuts eren destinats al foment de 
la creació de llocs de treball i la 
inversió empresarial al municipi.
L’objectiu d’aquests ajuts és con-

tribuir a la dinamització de l’ac-
tivitat productiva de la vila. En 
total, la convocatòria de l’àrea 
municipal de Promoció Econòmi-
ca compta amb un fons econòmic 
de 30.000 euros.
El període d’execució dels ajuts 
feia referència a actuacions rea-
litzades i subvencionables entre 
juliol de 2021 i juny de 2022.

La temporada d’estiu de la Pisci-
na Municipal es va desenvolupar 
del 16 de juny a l’11 de setembre. 
Enguany es va recuperar l’ús dels 
vestidors del Pavelló Municipal 
d’Esports, que l’any passat no van 
estar operatius a causa de l’im-
pacte de la pandèmia.

La Piscina Municipal 
ha recuperat l’ús dels 
vestidors del Pavelló

Les obres de la primera i segona 
fases d’urbanització dels carrers 
Sant Sebastià i Sant Jaume, al bar-
ri de Sant Jaume, van acabar el 
passat mes de juliol, amb nous es-
pais de circulació de vianants i ve-
hicles, i la renovació de xarxes de 
serveis. Posteriorment, el mes de 
setembre es van iniciar les obres 
del futur centre social del barri.

Vista parcial dels nous espais.

Avança la remodelació 
del barri de Sant Jaume 
amb nous espais per 
a vianants i vehicles

El passeig posterior de la font de 
la plaça de Sant Joan compta amb 
un nou paviment tou, després de 
les obres de millora que han tin-
gut lloc en els darrers mesos. El 
projecte ha estat desenvolupat per 
les àrees municipals d’Urbanisme 
i Via Pública.

Obres al passeig de la 
part posterior de la font 
de la plaça de Sant Joan
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DIFUSIÓ DEL PATRIMONI HISTÒRIC I CULTURAL DE SÚRIA

El saló de sessions de la Casa de 
la Vila es va omplir el passat 15 de 
setembre en la presentació del pro-
jecte didàctic ‘Salvador Perarnau, el 
poeta de Súria’. Es tracta d’un qua-
dern de 24 pàgines amb nombroses 
propostes d’activitats i exercicis, 
creades per a treballar a les aules 
de les escoles de primària. La seva 
elaboració i edició ha anat a càrrec 

de l’editorial manresana Zenobita 
Edicions per iniciativa de l’Ajun-
tament, a proposta de la Comissió 
Commemoració Perarnau (2020-
21). En el mateix acte també es va 
presentar un audiovisual amb imat-
ges inèdites i restaurades de la dia-
da d’homenatge que Súria va retre 
al poeta el 18 de setembre de 1966, 
en el seu retrobament amb la vila.

Èxit de la presentació d’un projecte 
didàctic sobre Salvador Perarnau

La presentació del projecte va omplir el saló de sessions de la Casa de la Vila
En el transcurs de l’acte es va projectar un audiovisual amb imatges inèdites de Perarnau.

Torna la Campanya d’Excavacions

La 17a Campanya d’Excavacions Arqueològiques 
va treure a la llum interessants restes ceràmiques 
i espais que reforcen l’interès del jaciment arqueo-
lògic del Puig de Sant Pere. La Campanya és una 
iniciativa de l’Ajuntament i l’Institut Mig-Món.

Nova edició del Festival Art en Cicle

La 5a edició d’Art en Cicle-Festival d’Arts Escèni-
ques de Súria es va desenvolupar entre abril i maig 
amb quatre espectacles. L’organització va anar a 
càrrec del Foment Cultural i de l’Ajuntament, amb 
el suport de la Diputació i la Generalitat.

L’exposició ‘1932: Tres dies de 
revolta a Súria’ s’ha pogut veure 
aquests darrers mesos a Cardo-
na i a Tòquio. La presència de la 
mostra a la capital nipona ha es-
tat possible gràcies al dissenyador 
surienc Xavier Pubill i a la traduc-
tora Hiroko Ebihara. L’exposició, 
impulsada per l’Ajuntament, va 
ser estrenada a Súria el gener, i 
també s’ha pogut veure a Berga.

L’exposició sobre la       
revolta de 1932 arriba   
a Cardona i a Tòquio

El Club dels Friki-Books va ce-
lebrar l’acte de cloenda del curs 
2021-22 a la Biblioteca Pública 
amb l’anunci de les votacions dels 
llibres infantils i juvenils del 17è 
Premi Atrapallibres i el lliurament 
de diplomes a l’alumnat surienc 
de 4t, 5è i 6è de primària que hi 
ha participat. Aquesta iniciativa 
forma part del programa Súria 
Municipi Lector.

Cloenda de les activitats 
del Club dels Friki-Books 
a la Biblioteca Pública
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RECORD NECESSARI DEL PASSAT I LA MEMÒRIA HISTÒRICA

LA TORRE
El butlletí municipal LA TORRE es distribueix gratuïtament a tots 
els domicilis de la vila. Qualsevol persona que per alguna causa no 
l’hagi rebut pot adreçar-se a l’Oficina d’Atenció al Ciutadà (OAC), 
als baixos de la Casa de la Vila, per tal d’obtenir el seu exemplar.

Ràdio Súria: 107.8 FM i webs www.suria.cat/radiosuria i www.radiosuria.cat.
Web: www.suria.cat.
Butlletí electrònic setmanal: www.suria.cat/butlleti.
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Redacció, fotografia i maquetació:
Servei de comunicació de l’Ajuntament de Súria.
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Nota: El butlletí La Torre publica els articles enviats pels grups municipals de l’Ajuntament de Súria abans del tancament de cada edició. Els espais 
destinats a la publicació dels articles han de tenir la mateixa mida per a cada grup, d’acord amb el Reglament regulador de la participació dels grups 
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dels textos enviats, amb l’objectiu de fer posible la seva publicació íntegra.

El desaparegut retaule major de 
Sant Cristòfol de Súria, destruït al 
començament de la guerra civil, es 
va tornar a veure de forma virtual 
en el seu emplaçament original de 
l’Església del Roser durant un con-
cert que formava part del 5è Festi-
val Espurnes Barroques, i que va 
tenir lloc el passat 4 de juny.
Aquesta recuperació virtual del re-
taule va ser impulsada per les àrees 
municipals d’Alcaldia i de Cultura.   

La projecció d’una antiga fotografia 
d’aquesta impressionant obra del 
segle XVII en una pantalla de grans 
dimensions va generar un senti-
ment d’emoció en un concert de 
gran nivell musical, dirigit pel pres-
tigiós organista Juan de la Rubia.
En els treballs de recerca i edició di-
gital de la imatge van participar-hi 
l’historiador surienc Jordi Algué i la 
dissenyadora i il·lustradora surien-
ca Coaner Codina.

Salutació final dels intèrprets del concert del Festival Espurnes Barroques
Una gran imatge digitalitzada del retaule va ser projectada en l’emplaçament original.

L’Església del Poble Vell ‘recupera’ 
l’antic retaule major de Sant Cristòfol

El record de la generació que va 
patir la guerra civil i la postguer-
ra va protagonitzar un dels actes 
destacats del programa de l’Onze 
de Setembre, amb la presentació 
de les memòries del surienc Pere 
Puig Rafart (1919-2003), publica-
des en el web www.memoria.cat de 
l’Associació Memòria i Història 
de Manresa. Pere Puig va formar 
part de la Lleva del Biberó, va par-
ticipar en la batalla de l’Ebre i va 
patir la repressió franquista. D’al-
tra banda, l’Ajuntament i l’Arxiu 
Municipal han col·laborat amb 
Televisió de Catalunya en la re-
cuperació d’una filmació de 1932 
amb imatges de la històrica visita 
del President Macià a la vila.

Presentació de les memòries.

El web Memoria.cat 
publica les memòries 
de guerra i postguerra 
del surienc Pere Puig 
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ELS GRUPS MUNICIPALS DIUEN...

Arguments i respostes
Com sabeu, portem des de l’inici de le-
gislatura treballant i deixant-nos la pell 
per intentar que Súria millori i avanci, 
després d’anys de governs que no van 
ser capaços de treballar amb una mi-
rada de municipi global, amb especial 
atenció als barris i zones menys afavo-
rides.
El Ple Municipal d’aquest mes d’octubre 
ha aprovat la creació del servei d’habi-
tatges socials de Súria, amb 3 habitatges 
(2 per lloguer social i 1 per emergèn-
cies). Era una anomalia que Súria no 
en disposés, i ens vam passar molt de 

temps reclamant-ho des de l’oposició.
Ara, des del govern, ho hem pogut tirar 
endavant i és una realitat. Un altre ser-
vei més que s’ha creat des que el PSC 
torna a governar a Súria.
La Biblioteca i el SAIAR en són un altre 
exemple: en aquesta Torre us adjuntem 
les imatges del que serà la futura Biblio-
teca de Súria, el projecte de la qual s’es-
tà redactant, i en uns mesos se’n podria 
licitar l’obra.
Quan des de l’oposició es decideix blo-
quejar els projectes i es diu que “la bi-
blioteca és urgent”, s’han parat a pensar 

que fer-la al Califòrnia és la manera de 
tenir-la construïda i enllestida més avi-
at?  O és que hi ha altres interessos allu-
nyats dels socials, associats a aquesta 
construcció?
Nosaltres seguirem treballant, perquè 
volem una Súria optimista, que encari 
el futur amb il·lusió, i sense estridènci-
es innecessàries. Som responsables i ho 
seguirem sent.
Ens teniu al vostre costat. Apropeu-vos 
i feu-vos vostre el nostre compromís 
amb Súria!

GRUP MUNICIPAL DEL PSC

Interès general o bloquejar
Malgrat la falta de col·laboració 
constant dels grups de l’oposició, 
la voluntat de governar per tothom 
del GIIS, hem contribuït a fer-la re-
alitat. 
Encarem els darrers mesos de legis-
latura havent aconseguit millorar el 
poble en molts aspectes, com els ac-
cessos als polígons industrials; la re-
novació dels parcs infantils i el pati 
de la llar d’infants; la col·locació de 
plaques solars a edificis municipals 
i el canvi a led de l’enllumenat pú-
blic reduint el consum energètic; 

l’augment del pressupost de cultura 
permetent donar més suport a les 
entitats de Súria; el servei de la gua-
gua gratuït incloent l’horari escolar; 
gestionar la continuïtat del gimnàs i 
piscina coberta, aconseguint per ús 
municipal la sala polivalent del pou 
IV, impulsar l’avantprojecte de la 
nova biblioteca possibilitant la seva 
construcció... I així podríem seguir 
enumerant.
El que de moment no s’ha pogut fer 
realitat ha estat un equipament de 
gran contingut social com és el SA-

IAR, destinat a la gent gran de Sú-
ria, que podia ser una realitat l’any 
vinent i l’actitud de l’oposició no 
només ho ha aturat, també ha supo-
sat la pèrdua de centenars de milers 
d’euros en subvencions. 
A diferència dels que bloquegen 
l’acció de govern pels seus interes-
sos electorals i partidistes, el GIIS 
sempre seguim i seguirem amb el 
compromís de treballar per a tots 
els habitants de Súria.     

GRUP MUNICIPAL DEL GIIS

Inici de curs amb molts reptes
Encarem la tardor amb canvis urbanís-
tics, comença la tramitació de l’antic 
POUM sense canvis respecte al 2015, 
en el que demanem que es repensi la 
distribució d’equipaments i el model 
de polígons. Respecte a la mineria 
s’aprova l’ampliació del runam de Fus-
teret i gràcies a una esmena presentada 
per ERC als PGE, s’invertirà mig milió 
d’€ aprox. als nostres polígons per la 
reindustrialització. Hem treballat amb 
l’associació d’empresaris diferents pro-
postes per millorar els nostres polígons 
que hem presentat a l’equip de govern.
La inflació que patim tots també ha 

afectat projectes de l’Ajuntament com 
el SAIAR, on no s’hi ha presentat cap 
empresa constructora. Des d’ERC 
vam presentar més de 15 al·legacions 
per modificar el projecte, demanant la 
conservació de la plaça de davant de 
l’església, com fer espais més diàfans 
i multifuncionals entre d’altres. No es 
pot fer un edifici a mitges al centre del 
poble amb la possibilitat de privatit-
zar-ho en el futur. No es pot avançar 
sense el consens de tothom.
A la tardor també s’hauran d’aprovar 
ordenances i pressupostos. Reclamem 
una reducció de la taxa d’escombrari-

es per a famílies monoparentals i per-
sones que visquin soles seguint amb 
l’objectiu de racionalitzar les taxes i 
tornem a demanar uns pressupostos 
més participatius perquè tothom pu-
guem decidir quins són els principals 
projectes a dur a terme.
Treballant incansablement des de tots 
els àmbits us desitgem un molt bon ini-
ci de curs, per fi amb plena normalitat 
a mares, pares, alumnes, mestres i pro-
fessors i a tots els esportistes.

GRUP MUNICIPAL D’ERC
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ELS GRUPS MUNICIPALS DIUEN...

Complir amb el que s’acorda

Any nou, política Nova!!

Com sol ser habitual cada tardor, els 
governs han de presentar i negociar 
la seva proposta de pressupostos 
per a l’any següent; en aquest cas, 
estem parlant del 2023. Així mateix, 
també ho ha de fer l’equip de go-
vern municipal i necessita, després 
de la seva ruptura, comptar amb el 
suport d’altres grups, això vol dir 
que és hora de negociar.
L’alternativa independent per a Sú-
ria, que sempre ha fet una oposició 
constructiva, no ha votat mai en 
contra dels pressupostos presentats 

al llarg d’aquesta legislatura (dos 
anys a favor i una abstenció) des-
prés d’acordar amb l’equip de go-
vern diverses millores per a Súria 
com una àrea de caravanes o sub-
vencionar la instal·lació d’empreses 
al municipi o cobrir la pista de l’es-
corxador, entre d’altres.
Tot i haver-ho contemplat en els 
pressupostos, falta menys d’un 
any per acabar la legislatura i dels 
acords poc se’n sap, tret de l’àrea de 
caravanes que sembla, finalment, 
que comença a tirar endavant. 

Com podem pensar en continuar 
donant suport als pressupostos? 
I ara és quan ens «acusaran», pro-
bablement, d’electoralisme; la cosa, 
però, és més fàcil: l’equip de govern 
no té la majoria absoluta i això im-
plica que necessita treballar con-
sensos i acords sent conscient que, 
quan es negocia, sempre s’ha de 
cedir alguna cosa i s’ha de procurar 
complir amb allò acordat.
Bona Fira Medieval!

GRUP MUNICIPAL DE L’AIS

Ja acabem un altre any, un any en el que hem tornat 
a la normalitat, un any ple de canvis. Un any en el 
que deixem enrere la pandèmia de la Covid i en el 
que ens hem vist sotmesos per una guerra a Europa 
de l’est en que ningú hi comptàvem i que això ha 
creat un augment de preu de les energies, e indirec-
tament de la matèria prima i conseqüentment dels 
aliments bàsics per viure.
Des de la nostra política local, s’han pogut repren-
dre tots els actes culturals, festius i altres esdeveni-
ments que estaven aturats degut a la pandèmia, ha 
estat un any de tornar a fer moure el nostre poble, a 
que la gent surti al carrer altra vegada, les Carame-
lles, la Festa Major, els barris s’han tornat a activar, 
han pogut celebrar la seva festa major particular, les 
associacions s’han activat altra vegada, i ens hem 
pogut adonar de que el poble és viu.
Durant aquest any, l’equip de govern, hem vist com 
en moltes coses hi ha posat molt bona voluntat, 

perquè en el fons, totes les persones que ens hi po-
sem, és perquè tenim ganes de treballar pel poble. 
També és cert que en alguns aspectes han tirat pel 
dret, sense buscar el diàleg ni els consensos entre el 
govern i la oposició que hi pugui haver hagut, l’únic 
tema que tenim en dansa és la Biblioteca i el “Sa-
iar”, suriencs, surienques, vist que la política local 
no ens posem d’acord, què hagués costat poder fer 
una enquesta de participació ciutadana, que el po-
ble pogués decidir? Llavors si que creuríem en una 
democràcia, senyors que guanyi el millor!!
Resten cinc mesos per poder constituir de nou, un 
nou equip de govern. Volem continuar treballant 
amb els nostres projectes per al poble de Súria. Ara 
comença el moment de la veritat, començarem a tre-
ballar en el nou programa electoral i treballar per al 
futur de Súria.
Junts per Súria sempre estarà al costat de les per-
sones i del poble i no ens cansarem de buscar el 

consens per fer que Súria continuï creixent i sent un 
poble amb gran qualitat de vida.
La política actual no està en el seu millor moment, 
Junts per Catalunya, després d’una participació de 
l’ens va decidir sortir de l’actual govern, què passarà 
ara? Junts es refermarà, tornarà a treballar de valent 
per unir les forces, treballar per a que el poble de 
Catalunya pugui tenir tot el que li calgui, treballarà 
per a que pugui estar al govern de nou i poder fer 
que la Catalunya rutlli de nou, que el poble cata-
là pugui alçar la veu i anem en una sola direcció!!! 
Junts ha de tenir una coalició entre els seus i ha de 
poder tirar endavant per al seu poble que és Cata-
lunya.
Molt bones festes a tothom i que el nou any estigui 
ple de felicitat, il·lusió i esperança.

GRUP MUNICIPAL DE JxS

Legislatura esgotada
Sabeu que hi ha decisions municipals 
que requereixen una majoria amplia-
da de vots? Per exemple, per modificar 
els límits d’un municipi es requereix el 
vot favorable de 2/3 parts del Consis-
tori. A Súria serien 9 regidors. Doncs 
aquesta és precisament la majoria que 
un servidor proposaria per tirar enda-
vant els grans projectes de poble: bibli-
oteques, centres de dia, piscines, etc.
Amb un entorn econòmic desfavora-
ble, una inflació de 10%, els combus-
tibles i electricitat pels núvols, a punt 

d’entrar en recessió econòmica, amb 
un hivern que es preveu molt dur... 
de debò penseu que el tema més im-
portant de Súria és si biblioteca aquí 
o saiar allà?
Crec sincerament que s’haurien de 
repensar aquests grans projectes per 
fer-los més senzills i assequibles i cen-
trar els esforços de l’ajuntament en la 
millora directa del poble. Arregleu les 
voreres, baixeu els impostos, netegeu 
els carrers i el riu, potencieu el teixit 
empresarial...

A sis mesos de les properes eleccions 
municipals, no és lògic que un govern 
-en minoria- vulgui tirar endavant sí o 
sí els seus temes particulars. Són coses 
que no portaven explícitament als seus 
programes i s’estaria hipotecant les fi-
nances de l’ajuntament durant molts 
anys.
Poseu les grans inversions que consi-
dereu als vostres programes electorals 
i deixeu sisplau que la gent decideixi. 
Votant.

REGIDOR NO ADSCRIT
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